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Summary

        
During a five-year period, 18 patients with cystic hygroma were treated as follows: 8 patients were treated surgically,3 patients were treated by sclerosing therapy with Bleomycin (BLM) and 9 patients including 2 secondary to incomplete surgical therapy were treated by sclerosing therapy with OK-432 (Picibanil; Chugai Pharmaceutical Co. Ltd., Tokyo). OK-432 therapy for cystic hygroma showed excellent results; cure was noted in 8 patients, and marked regression with the expectation of subsequent cure was noted in the other patient. Complete excision of the cystic hygromas was possible in 4 patients and resulted in cure; but only partial excisions could be performed in the other 4 patients because of the surrounding tissue and the results were unfavorable. BLM therapy gave insufficient results and was not considered a favorable treatment.


      
        
Zusammenfassung

        
Innerhalb eines Zeitraums von fünf Jahren wurden 8 Patienten mit zystischem Hygrom operativ behandelt; 3 Patienten mit Sklerosierung des Tumors unter Anwendung von Bleomycin (BLM) und 9 Patienten, einschließlich zweier mit Rezidiven nach unvollständiger operativer Therapie, mit OK-432 (Picibanil; Chugai Pharmaceutical Co. Ltd., Tokyo). Die OK-432-Therapie gegen zystisches Hygrom zeigte hervorragende Resultate. Eine rezidivfreie Heilung wurde bei 8 Patienten beobachtet, ein merklicher Rückgang mit Aussicht auf anschließende Heilung beim neunten. Eine vollständige Exzision des zystischen Hygroms wurde bei 4 Patienten möglich. Mit Rücksicht auf angrenzendes Gewebe wurde bei 4 Patienten nur eine Teilexzision durchgeführt. Die Resultate waren nicht zufriedenstellend. Die BLM-(Bleomycin)-Therapie lieferte unzureichende Ergebnisse.
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